
 
18. Oktober 2021  

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vil man gøre landingspligten af hellefisk gældende igen? 

2. Vil Naalakkersuisut genindføre landingspligten af hellefisk til 

Qasigiannguit, som det forrige Naalakkersuisut har suspenderet? 

3. Vil der blive givet tilladelse til at drive vinterjagt på rensdyr i 

Arfersiorfik og Nassuttooq i 2022? 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Det forrige Naalakkersuisut har i 2020 suspenderet landingspligten, og jeg 

frygter derfor at det får negative konsekvenser for beskæftigelsen på land. 

Befolkningen på land vil ikke have gavn af det, hvis hellefiskene blot eksporteres 

uforarbejdet, idet der bliver mindre råvarer at forarbejde.  

Da landingspligten blev suspenderet, kunne man se, at den mængde, der blev 

landet i Qasigiannguit, faldt med det samme, og det til trods for, at beslutningen 

om at suspendere landingspligten blev taget sent i 2020. 

Jeg vil gerne vide, om Naalakkersuisut vil genindføre landingspligten i hele 

landet, inklusive Qasigiannguit. Jeg vil opfordre Naalakkersuisut til at genindføre 

landingspligten, således at bliver skabt beskæftigelse året rundt i Royal 

Greenland i Qasigiannguit. 

Jeg vil endvidere gerne vide, om Naalakkersuisut agter at tildele rensdyrkvoter 

i Arfersiorfik og Nassuttooq til vinterjagten. Jeg vil opfordre Naalakkersuisut til 



 
at tildele rensdyrkvoter til vinterjagten i de nævnte jagtområder, således at 

fiskere og fangere får mulighed for at få en indtjening ved salg af disse på 

kødforsyningsområdet. 

Jeg håber at få svar inden for 10 arbejdsdage. 


